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Aanwezig Afwezig 
Dhr. C. Roem (voorzitter) 
Dhr. H. Wijkhuisen – Vice voorzitter (gemeente 
Bloemendaal) 
Mw. C. Zwemmer (NPZK) 
Mw. S. Scheffer (notulist) 
Mw. R. Tienkamp (SBB)  
Dhr. A. Pander (Natuurmonumenten)  
Mw. P. Schut (IVN) 
Mw. E. Verheij (gemeente Zandvoort)  
Mw. M. Holland (PWN) 
Dhr. J. van Herk (projectleider LNV subsidie)  

Mw. S. van Wesemael (PWN)  
Dhr. R. Berkhout (gemeente Haarlem) 
Mw. A. Slettum (PNH) 
Dhr. B. Diepstraten (gemeente Velsen) 

Bijlagen 
Visual Duintuinen 

Kopie aan 
Adviescommissie NPZK 

1. Opening en vaststelling agenda
Dhr. Roem opent als voorzitter de vergadering en heet iedereen van harte welkom. Van de volgende leden is
een bericht van afwezigheid ontvangen: mevr. Van Wesemael, mevr. Slettum, dhr. Berkhout en dhr.
Diepstraten.
Vervolgens heet Roel Philips, commercieel manager landgoed Duin en Kruidberg, eenieder kort welkom op
het landgoed.
De agenda wordt zonder wijzigingen vastgesteld.

2. Mededelingen en ingekomen stukken
Er wordt gestart met een kort voorstelrondje vanwege het aansluiten van dhr. Van Herk als projectleider
NPZK 2.0 en mevr. Scheffer als notulist.

Dhr. Roem geeft een korte update over de sollicitaties naar aanleiding van het vertrek van mevr. Zwemmer-
Dekker als secretaris NPZK. Op 22 oktober a.s. vinden de sollicitatiegesprekken plaats waarna berichtgeving 
volgt. De gesprekken worden gevoerd door dhr. Roem, mevr. Holland, mevr. Schut en dhr. Wijkhuisen. In 
het overleg met het bestuur en de provincie voorafgaand aan het OO is besproken dat de subsidie voor de 
secretariële ondersteuning voor het lopende en volgende jaar geborgd is.  

Dhr. Roem meldt dat het bestuur voorafgaand aan het OO heeft gesproken met dhr. Biermann van PNH. 
Dhr. Van Herk heeft een toelichting gegeven op de stand van zaken van de LNV subsidie en de 
samenwerking met dhr. Bos van PNH. Deze betrokkenheid vanuit PNH wordt als zeer positief ervaren. Er is 
gesproken over een bezoek van mevr. Rommel en de andere statenleden in het eerste kwartaal van 2022 
om het NPZK onder de aandacht te brengen en een indruk te geven over wat integrale gebiedsontwikkeling 
betekent. Dhr. Roem neemt hierover contact op met mevrouw Neeskens, de commissiegriffier (actie). Op 
suggestie van mevr. Verheij wordt afgesproken dat in mei 2022 met het oog op de gemeenteraads-
verkiezingen een dergelijk bezoek ook voor alle betrokken gemeenten wordt georganiseerd.  

Mevr. Holland meldt dat PWN mogelijk in oktober maar waarschijnlijk pas in 2022 in samenwerking met 
Waternet een SkyTEM-project uitvoert waarbij de bodem en de dikte daarvan in kaart worden gebracht. Dit 
project moet meer inzicht in de bodem opleveren en daarmee zicht op de mogelijkheden om ook in de 
toekomst voldoende drinkwater te produceren. Ten behoeve van het project wordt vanuit een helikopter met 
behulp van electromagnetische straling het gebied in kaart gebracht. Dit heeft geen effecten op de flora en 
fauna. Het vergunningstraject is gestart. Zodra meer bekend is, worden degenen die het betreft 
geïnformeerd.  

Namens mevr. Van Wesemael geeft dhr. Roem het bericht door met betrekking tot de damhertenaanpak 
voor het komende seizoen. Er wordt een gezamenlijke inzet gedaan om het streven voor dit jaar te halen. 
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3. Update Projectplan op weg naar toekomstbestendig NPZK
Duintuinen:
Mevr. Schut licht aan de hand van een visual het project toe. In de stijl van IVN is aan de hand hiervan op
inzichtelijke wijze het waarom, hoe, wat en met wie weergegeven. De visual is na afloop overleg met OO- en
AC-leden gedeeld. Naast het verhogen van de biodiversiteit is ook het vergroten van de bekendheid van
NPZK bij en betrokkenheid van omwonenden een belangrijke doelstelling. Gastheren hebben een
voorbeeldfunctie door aan bezoekers te laten zien wat er groeit en bloeit. De uitrol van het project vindt met
veel verschillende experts plaats. Een voorbeeld hiervan is het betrekken van lokale kwekers om hun
assortiment aan te laten sluiten op dit project. Onderdeel van de communicatiestrategie zijn e-learning
modules maar ook het betrekken van de groenprofessionals in de openbare ruimte.
Er is 50% cofinanciering aangetrokken voor het realiseren van twee pilottuinen die als voorbeeld kunnen
dienen. Eén daarvan wordt waarschijnlijk bij de Zandwaaier aangelegd. Als suggesties voor een tweede
locatie met een groot bereik geeft mevr. Verheij aan dat de herinrichting van de zuid boulevard in Zandvoort
een mogelijkheid kan zijn. Zij geeft de gegevens van de contactpersoon Walter Vroom door aan mevr.
Holland (actie). Daarnaast licht zij toe dat de gemeenten Haarlem en Zandvoort met Spaarnelanden
samenwerken bij het onderhoud van de openbare ruimte. Ze adviseert om die kennis te benutten en de
acties goed op elkaar aan te laten sluiten.
Dhr. Wijkhuisen geeft aan dit project te willen inbrengen voor het Eneco Luchterduinenfonds. Mevr. Holland
en mevr. Schut ondersteunen beiden dit idee omdat voor de daadwerkelijke uitvoering van het project geen
subsidie beschikbaar is. Op voorstel van dhr. Roem blijft dhr. Van Herk nauw betrokken in verband met de
subsidieaspecten. Dhr. Van Herk licht toe dat ook met Rijnland is gesproken over het project. Zij zijn
enthousiast om het afkoppelen van regenpijpen te combineren met dit project. Een nadere uitwerking dient
nog plaats te vinden. Het is een interessante ontwikkeling omdat Rijnland middelen ter beschikking heeft om
klimaat adaptief te werken en daarbij nauwe contacten met gemeenten onderhoudt. Het bereik van het
project kan daarmee groter worden.
Mevr. Schut merkt tenslotte op dat het komende jaar benut wordt om de plantenlijst op te stellen.

Projectplan NPZK 2.0: 
Dhr. Van Herk licht in het algemeen toe dat het komende jaar een belangrijk jaar is. Het opstartjaar is dan 
afgerond en het is belangrijk dat dan capaciteit beschikbaar is om de plannen uit te gaan voeren. De 
financiële basis is goed en gedegen en er wordt gewerkt aan het goed neerzetten van een ondersteunende 
structuur.  
Hij licht vervolgens toe dat zijn inzet met name in de Binnenduinrand is en het omzetten van de ambities 
naar concrete projecten. Een voorbeeld hiervan is het Westelijk Tuinbouwgebied waarvoor een overleg met 
dhr. Berkhout heeft plaatsgevonden. Vervolgens vindt overleg plaats met alle overheden en beheerders om 
de belangen en ideeën in kaart te brengen. De uitkomst hiervan wordt verwoord in een plan van aanpak dat 
vervolgens aan de bestuurders wordt voorgelegd. Ook hebben de eerste verkennende gesprekken over de 
verbindingszone naar Spaarnwoude plaatsgevonden.  
Mevr. Tienkamp doet de suggestie voor een omgekeerde benadering waarbij nagedacht wordt over hoe het 
groen meer in het bebouwde gebied kan worden doorgetrokken.  
Daarnaast licht ze toe dat de afgelopen anderhalf jaar intensief overleg met de recreatiegebieden over de 
MRA heeft plaatsgevonden. De daaruit volgende informatie wordt binnenkort bestuurlijk bevestigd en door 
SBB vervolgens gedeeld. Afgesproken wordt dat Mirjam Brouwer (SBB) door dhr. Van Herk wordt 
uitgenodigd om aan te sluiten bij het overleg over de verbinding met Spaarnwoude (actie).  

Dhr. Van Herk meldt vervolgens dat nagedacht wordt over een groene manege. Hiervoor vindt eerst een 
onderzoek plaats en daarna een pilotproject. Het is een project in de beginfase waar hij later op terugkomt. 
Naar aanleiding van de vraag van mevr. Verheij in hoeverre dit effect heeft op de stikstofdiscussie, geeft dhr. 
Wijkhuisen aan dat er ook een relatie is met Natuurnetwerk Nederland (NNN). Gezien de onrust die hierover 
is ontstaan, benadrukt hij richting de andere leden van het OO het belang van het project en een goede 
planning daarvan.   

De input uit de eerder gehouden workshop met Spaarnwoude over de samenwerking met NPZK neemt dhr. 
Van Herk mee in het vervolgtraject. Mevr. Holland geeft aan dat ook in het kader van het zoeken van 
alternatieven voor de hondenuitlaatservices ervaringen worden opgedaan met de samenwerking met 
Spaarnwoude.  

Ter afsluiting van het agendapunt licht mevr. Holland toe dat zij tijdelijk de financiën verzorgt vanuit de rol 
van mevr. Van Wesemael als penningmeester van het bestuur.  

4. Communicatie & Educatie
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Mevrouw Schut verzoekt eenieder binnen de eigen organisaties en gemeenten de flyer van de beleefweek 
onder de aandacht brengen. Ze licht toe dat de media de informatie goed hebben opgepikt. Een nieuw 
element in de beleefweek is een meerdaagse wandeling met cultuurhistorische aspecten. Dit is een 
voorbeeld van een topervaring die aansluit op de nieuwe communicatiestrategie vanuit NPZK 2.0. 

Het verzoek van dhr. Wijkhuisen om meer flyers te leveren aan de gemeente Bloemendaal wordt door mevr. 
Holland opgepakt (actie).   

De heer Roem meldt dat op 16 oktober de vrijwilligersdag plaatsvindt. Hij is namens het bestuur daarbij 
aanwezig.  

5. Financiën
Er zijn geen vragen over de jaarrekening en het bestedingenplan. De begroting voor 2022 en de
bijbehorende plannen staan op de agenda’s van de AC op 3 november en het OO op 3 december. Op de
vraag van mevr. Holland of de bijdragen vanuit de gemeenten voor 2022 weer van toepassing zijn,
antwoorden mevr. Verheij en dhr. Wijkhuisen bevestigend. Zij doet nog navraag bij de andere wethouders.

Ter afsluiting meldt dhr. Roem dat in de volgende vergadering van het OO formeel decharge wordt verleend 
aan mevr. Zwemmer-Dekker. Dit wordt als agendapunt voor dat overleg opgenomen (actie).  

6. Ontwikkelingen NPZK

Dhr. Pander: 

 De nieuwe directeur van NM, Pim van der Feltz, is gestart. Hij brengt een bezoek aan alle
natuurgebieden en komt derhalve ook naar het NPZK.

 Dit najaar (na de herfstvakantie) wordt de parkeerplaats Duin en Kruidberg verbeterd door deze op
te hogen en deels te verharden.

 Er wordt overwogen om voor de parkeerplaatsen in het NPZK een parkeerbijdrage te gaan vragen.
Leden van NM kunnen wel gratis parkeren.

Mevr. Tienkamp: 

 Dhr. Roem complimenteert haar met de mooie publicatie in de Volkskrant.

 Op 7 oktober is gestart met het verwijderen van het asbesthoudend dak van de manege aan de
Duinlustweg vanwege een te groot veiligheidsrisico. Herbestemming van Duinlusthoek passend in
het bestemmingsplan is uiteindelijk een werkschuur en kantoor voor SBB.

 Het werk dat vanuit de klimaatdoelstellingen op SBB afkomt betekent dat de projectenportefeuille
bijna net zo groot is als de reguliere exploitatie. Er is ook sprake van personeelstekorten. Dit
bemoeilijkt het uitvoeren van de opgave die er ligt.

Mevr. Holland: 

 Terugblikkend op de DGP is deze goed verlopen. De samenwerking met NM, SBB en de
omgevingsdienst was goed. Op onderdelen is in commissies al geëvalueerd en binnenkort vindt ook
een evaluatie met DGP plaats. Er is wel overlast geweest door insluipers die uit de duinen moesten
worden gezet. Er is voor gekozen om geen grote proces-verbalen op te maken.
Dhr. Roem geeft aan dat hij en dhr. Wijkhuisen met dhr. Lievers hebben gesproken over natuur
compenserende maatregelen en stelt de vraag naar de stand van zaken daarvan. Mevr. Holland licht
toe dat op basis van de menukaart met opties hiervoor DGP op zoek is gegaan naar een sponsor.
Uiteindelijk is de CM groep de sponsor geworden en heeft met hen een oriënterend gesprek
plaatsgevonden. Dit moet worden opgepakt om te bepalen of aan twee projecten een concreet
vervolg kan worden gegeven. Dit is ten eerste het opknappen van het Visserspad en ten tweede het
versterken van de duintuin initiatieven vanuit de stad Haarlem en het verder vergroenen van de stad.
Ze benadrukt dat de voorstellen vanuit het NPZK komen, maar dat de projecten worden
gecoördineerd vanuit DGP. Dit betekent dat eerst een intentieverklaring wordt opgesteld en
vervolgens de projectplanontwikkeling wordt uitgewerkt. De looptijd komt overeen met de periode dat
de DGP in Zandvoort plaatsvindt (3 tot 7 jaar).
Mevr. Schut licht toe dat er bij IVN een ontwikkeling gaande is die goed aansluit bij het tweede
project. Vanuit het nationaal groeifonds wordt een aanvraag gedaan ondersteund door binnenlandse
zaken en VNO NCW en diverse provincies om bedrijventerreinen te vergroenen en daarmee groen
in de stad uit te breiden.

 Het is prettig dat er weer op locatie met vrijwilligersgroepen gewerkt kan worden.
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Mevr. Verheij: 

 Ook vanuit de gemeente Zandvoort bestaat tevredenheid over het verloop van de DGP.

 De gemeente werkt aan de afronding van de omgevingsvisie. Alle ingekomen zienswijzen worden
momenteel verwerkt waarna het naar verwachting in november in de gemeenteraad wordt
besproken. Vervolgens vindt een traject over het omgevingsplan en de adviescommissie ruimtelijke
kwaliteit plaats.

Dhr. Wijkhuisen: 

 Begin november vindt een bijeenkomst over biodiversiteit plaats om het enthousiasme hiervoor te
bevorderen. Activiteiten als steenbreek en duintuinen worden opgepakt en er zijn reacties op het
maaibeleid.

 In de AC bleek onduidelijkheid over een bijeenkomst over recreatiebeheer. Hij benadrukt dat de tbo’s
niet zijn vergeten. Mevr. Kuipers was bij het overleg aanwezig. Het overleg op 4 september jl. was
een startoverleg om oplossingen te gaan vinden. Hij heeft ook contact gezocht met de MRA en de
ANWB om het probleem integraal te benaderen. Mevr. Verheij licht toe dat vanuit de MRA gewerkt
wordt aan een nieuwe toeristische agenda waarin de leefbaarheid in relatie tot recreatie wordt
meegenomen. Ook de bereikbaarheid is onderdeel daarvan omdat nu eenmaal sprake is van
gebieden die drukte niet kunnen hebben.

7. Verslagen
Het verslag van 2 juli 2021 wordt zonder wijzigingen vastgesteld.
Het conceptverslag van de adviescommissie van 1 september 2021 wordt ter kennisname aangenomen.

8. Rondvraag en afsluiting
Er zijn geen punten voor de rondvraag.
Dhr. Roem sluit de vergadering onder dankzegging van eenieders inbreng en bedankt in het bijzonder
mevr. Zwemmer-Dekker voor haar inzet. Het volgende OO-overleg vindt op vrijdag 3 december plaats
in het bezoekerscentrum De Kennemerduinen in Overveen.


